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EVROPA U VALJEVU
Žozep Ljoveras i dvadeset dva ambasadora država EU u Valjevu◊

V aljevo je u aprilu bilo evropski centar Srbije! Šef 
delegacije Evropske komisije u Beogradu Žozep 

Ljoveras i 20 ambasadora zemalja članica Evropske 
unije akreditovanih u Srbiji boravili su u Valjevu, gde 
su ambasador Ljoveras i potpredsednik Vlade Božidar 
Đelić potpisali Finansijski sporazum za korišćenje sred-
stava iz programa ‘’IPA 2008’’ u vrednosti od 168 mil-
iona evra. 

Žozep Ljoveras je tom prilikom  izjavio  da će Srbija 
postati punopravna članica Evropske unije u prvoj polo-
vini  naredne decenije. 

- Samo reforme učiniće Srbiju konkurentnom, a 
konkurentnost privrede na prvom mestu utiče na brže 
prevazilaženje krize. 

Ekonomska kriza uticaće na sve, pa i na Valjevo, ali to 
nije razlog da se odlažu procesi evropskih integracija, 
naprotiv - treba ih ubrzati - zaključio je Ljoveras.

Poseta Valjevu organizovana je na inicijativu ambasa-
dorke Republike Češke Hane Hubačkove, kao pred-

stavnice zemlje koja predsedava Evropskom unijom. 
Nakon razgovora sa rukovodstvom grada i prezent-
acije potencijala, ambasadorka Hubačkova rekla je da 
nije slučajnost to što je Valjevo bilo prvi izbor češkog 
predsedništva u okviru planiranih poseta gradovima u 
kojima su realizovani projekti sredstvima EU. 

- Valjevo je svaki započet projekat završilo ili je nje-
gova realizacija u toku. Tu činjenicu ilustruje i podatak 

da je Češka do sada u Valjevo uložila oko 3,5 miliona 
evra. Mi smo izuzetno zadovoljni  dosadašnjom sarad-
njom, o tome svedoči više uspešnih projekata koji su 
realizovani preko Programa za razvojnu pomoć Češke 

Republike. Valjevo je 
takođe i primer funkcio-
nalne opštine sa vizijom 
razvoja u budućnosti. 
Ohrabruje što u Valjevu 
vidimo znanje i kapacitet 
za korišćenje evropskih 
fondova za predpristupnu 
pomoć (IPA) za dobro-
bit građana - istakla je 
Hubačkova.

Govoreći o važnosti proce-
sa reformi u Srbiji, amba-
sador Kraljevine Švedske 
Nils Krister Bringeus is-
takao je da će integracija 
Srbije u EU biti jedan od 
prioriteta Švedske kada 1. 
jula ove godine  od Češke 

preuzme predsedavanje.Poseta Valjevu je nastavak 
prakse započete u vreme prethodnih EU predsedništava 
sa ciljem da se predstavicima ambasada EU približe 
privredne i investicioni potencijale regiona, kao i 
mogućnosti za saradnju. 

Zajedno sa predstavnicima lokalnih organa vlasti i 
Milicom Delević, direktorkom Kancelarije Vlade Srbije za 
evropske integracije, ambasadori su u grupama posetili 
sve srednje škole i Visoku poslovnu školu. U otvorenom 
dijalogu sa mladim Valjevcima razgovarali su o njihovoj 
viziji evropskih integracija. Ambasadori su  posetili  i 
najmoderniju gradsku toplanu u Srbiji, izgrađenu sred-
stvima EU i Grada Valjeva. Direktor Dragan Despotović 
pozvao je ambasadore da njihove države pomognu  
širenje toplovodne mreže i nabavku  još jednog kotla 
kako bi proces toplifikacije Valjeva bio zaokružen. Am-
basadori su boravili u Istraživačkoj stanici „Petnica“ 
gde im se pridružio i Božidar Đelić, potpredsednik Vlade 
Srbije. Poseta Petnici je deo obeležavanja evropske go-
dine kreativnosti i inovacije.
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SREDSTVA IZ IPA FONDA
U Valjevu potpisan sporazum o finansijskoj pomoći EU◊

P otpredsednik Vlade Srbije Božidar Đelić i šef del-
egacije Evropske komisije u Srbiji Žozep Ljoveras 

potpisali su u Valjevu Finansijski sporazum za korišćenje 
sredstava iz programa IPA 2008. u vrednosti od 168 mil-
iona evra.

Ministar Đelić je istakao da se radi o još jednoj tranši od 
ukupno milijardu evra bespovratnih sredstava koje je 
Evropska unija namenila Srbiji za period od 2007. do 
2012. godine radi sprovođenja reformi u procesu 
pridruživanja Srbije Uniji. On je istakao da će čak 45 
miliona evra od poslednje tranše biti namenjeno lokal-
nim samoupravama u Srbiji, poput Valjeva. Šef dele-
gacije Evropske komisije Žozep Ljoveras naglasio je da 
potpisivanje sporazuma predstavlja jak znak podrške EU 
reformama u procesu evropskih integracija Srbije i dod-
ao da je bespovratna pomoć namenjena razvoju i jačanju 
demokratije u Srbiji, primeni evropskih standarda i 
jačanju pravne države. 

Dobijeni novac biće iskorišćen za podršku reformama, 
uključujući usklađivanje domaćih standarda sa evrop-
skim. Preko četvrtine sredstava biće rezervisano za 
projekte koji uključuju uvođenje evropskih standar-
da i osposobljavanje države da preuzme obaveze za 

buduće članstvo u EU. Novac je, između ostalog, na-
menjen izbeglim i interno raseljenim licima, jačanju 

kapaciteta Narodne banke Srbije, obuci službenika u 
Vladi i opštinskim vlastima, uključivanju dece marginal-
izovanih grupa i dece sa posebnim potrebama u sistem 
predškolskog i školskog obrazovanja, borbi protiv korup-
cije i drugim oblastima.

Potpisan finansijski sporazum za korišćenje 
sredstava iz programa IPA 2008. u vrednosti od 
168 miliona evra.

POSETA AMBASADORA SRBIJE U HOLANDIJI
Novoimenovani ambasador Republike Srbije u Kraljevini Holandiji 
Čedomir Radojković, u okviru priprema za odlazak na dužnost, posetio 
je Grad Valjevo i održao sastanak sa privrednicima područja Regionalne 
privredne komore Valjevo. Prvenstveni povod za posetu je veliko in-
teresovanje naših privrednika za ekonomsku saradnju sa Holandijom. 
Veliki broj preduzeća iz regiona već je ostvario saradnju sa ovom zem-
ljom, a u razgovoru sa ambasadorom Radojkovićem istakli su potrebu za 
proširenjem poslova i uspostavljanjem jačih veza sa holandskom privre-
dom. Povod za posetu jeste i bratski odnos koji Valjevo već dve de-
cenije ima sa Sitardom, gradom u provinciji Limburg, kao i projekti koje 
sprovodi u saradnji sa Gradskom upravom ovog holandskog grada.

»
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PODRŠKA OMLADINSKOM 
PREDUZETNIŠTVU

Novi projekat sa Agencijom za međunarodni razvoj Vlade SAD◊

M ajkl Pilsberi, direktor Programa ekonomske sig-
urnosti USAID-a potpisao je u aprilu sa 

gradonačelnicima Valjeva i Loznice i predsednikom 
opštine Lajkovac  Sporazum o saradnji u cilju jačanja 

kapaciteta lokalnih kancelarija za mlade u oblasti 
zapošljavanja i podsticanja omladinskog preduzetništva. 
Domaćin potpisivanja Sporazuma bilo je Valjevo, a tim 
povodom Majkl Pilsberi je rekao:

- U 2009. godini povećali smo sredstva za finansiranje 
zapošljavanja mladih i preduzetničke aktivnosti tako da 
sada iznose 500.000 dolara. Potpisivanjem ovog doku-
menta proširili smo saradnju kroz pružanje podrške no-

vootvorenim kancelarijama za mlade.  Cilj nam je 
da kancelarije za mlade steknu potrebne resurse 
i organizuju kvalitetne obuke koje će mladim lju-
dima pružiti neophodna znanja i veštine, čime 
će postati konkurentniji na tržištu rada ili kao 
vlasnici firmi. Krajnji cilj nam je da pomognemo 
unapređenju lokalne privrede, posebno u onim 
lokalnim samoupravama koje se suočavaju sa 
ekonomskim izazovima. USAID očekuje prve re-
zultate zajedničkog rada u narednih šest meseci 
i mi se nadamo da ćemo biti u prilici da kontinu-
irano pružamo podršku budućim mladim pre-
duzetnicima - zaključio je Pilsberi. 

Gradonačelnik Valjeva Zoran Jakovljević ocenio 
je da je potpisivanje sporazuma sa USAID-om 
važan korak u rešavanju velikog problema koji 
danas svaka lokalna samouprava u Srbiji ima, a to 
je zapošljavanje, pre svega mladih. Jakovljević 
je naglasio da će realizacija programa pospešiti 
i aktivnosti Kancelarije za mlade. Do sada se u 

Valjevu prijavilo 40 mladih ljudi zainteresovanih da 
učestvuju u programu za omladinsko preduzetništvo.

‘’OKO’’ PREPOZNALO TRANSPARENTNOST
U popularnoj emisiji „Oko magazin“ Radio-televizije Srbije, u 
prilogu autorke Zorice Sinadinović „Kako se troše naše pare“, 
istaknut je sajt grada Valjeva kao dobar primer transparent-
nosti podataka vezanih za prihode i rashode lokalnog budžeta. 
U prilogu u kome su sagovornici bili Nemanja Nenadić iz 
„Transparentnosti Srbije“ i Rodoljub Šabić, poverenik za in-
formacije od javnog značaja, između ostalog rečeno je: 

- I u Srbiji postoje primeri koji potvrđuju da je moguće de-
taljno i na razumljiv način obavestiti građane o tome na šta 
se troše njihove pare. Recimo, Valjevci  na internetu mogu 
videti kuda odlazi svaki dinar, doslovno svaki! Na sajtu ovog 
grada, pod stavkom „subvencije za poljoprivredu“ može 
se pronaći detalj da je za predavanje iz oblasti voćarstva 
plaćeno tačno 36.144 dinara. Ipak, takvi primeri su više 
izuzetak nego pravilo. A pravilo je da se pruži što manje 
podataka o utrošenim sredstvima - navela je u rubrici novinarka Zorica Sinadinović. 
Prilog je bio ilustrovan kadrovima internet prezentacije Grada Valjeva. Inače na sajtu www.valjevo.org.rs, 
osim Odluke o budžetu grada, građani mogu pogledati i prihode i rashode po mesecima.

»
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OD VIZIJE GRADA DO 
STRATEGIJE RAZVOJA

Priprema važnih strateških dokumenata◊

U  Valjevu se trenutno pripremaju tri važna 
strateška dokumenta: Vizija Grada 2020. godine 

(LOGO EAST 2), Strategija lokalnog ekonomskog raz-
voja (MEGA-USAID) i Strategija lokalnog održivog raz-
voja (Exchange 2 - ECD), u kojoj će biti sadržana pre-
thodna dva plana čija je realizacija ranije započeta.

Strategija lokalnog održivog razvoja priprema se u 
okviru programa EXCHANGE 2 - Jačanje kapaciteta 

Stalne konferencije gradova i opština koji finansira 
Evropska unija iz programa CARDS 2006, a sprovodi 
Delegacija Evropske komisije u Srbiji (ECD). Proces 
strateškog planiranja trebao bi da se završi do kraja 
novembra usvajanjem Strategije lokalnog održivog 
razvoja od strane Skupštine grada. Proces strateškog 
planiranja održivog razvoja biće zasnovan na partici-
pativnom pristupu kroz uključivanje lokalnih partnera 

od značaja za razvoj grada. S tim u vezi 
formiran je Forum partnera kao neformal-
no telo sastavljeno od predstavnika lo-
kalne samouprave i lokalnih partnera. U 
okviru Foruma oformljene su tri tematske 
radne grupe: Ekonomski razvoj, Društveni 
razvoj i Zaštita životne sredine i infra-
struktura.  Učešćem u radnim grupama, 
lokalni partneri će direktno učestvovati u 
izradi Strategije održivog razvoja grada 
Valjeva i tako uticati na budući razvoj lo-
kalne zajednice.  

Na prvom forumu učestvovali su i Janakis 
Antoanidis, predsednik Udruženja kipar-
skih opština i gradova, Zoran Jakovljević, 
gradonačelnik Valjeva i Đorđe Staničić, 
generalni sekretar SKGO.

STRATEGIJA ODRŽIVOG RAZVOJA

U    partnerstvu sa holandskim gradom Sitard-Gelenom, 
Valjevo realizuje projekat ‘’Prenos dobre prakse u 

stvaranju vizije grada’’ u okviru programa LOGO EAST 
2, koji finansira Kraljevina Holandija. Od oktobra 2008. 
realizovano je dvadesetak okruglih stolova na kojima je 
učestvovalo preko 200 građana, predstavnika  privrede, 
poljoprivrede, obrazovanja, kulture, informisanja, od-
bornici, omladina. Iz opsežne SWOT analize, projektni 
tim je grupisao stavove u najznačajnije oblasti i uz 
pomoć holandskih konsultanata došao do centralnih 
tema za grad Valjevo. Ove radionice vodili su Bert Stiv-
ens, savetnik za strategiju i upravljanje, Frans Van Den 
Berg, stručnjak za ljudske resurse i finansijsku kontrolu 
i Viktorija Koks, menadžer zadužen za poboljšanje uslu-
ga u Upravi Sitard-Gelena. Planirano je da Vizija grada 
bude završena u oktobru 2009.

VIZIJA GRADA
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Priprema važnih strateških dokumenata◊

U  programu podsticanja ekonomskog razvoja 
opština (MEGA) izrađuje se Strategija lokalnog 

ekonomskog razvoja. 

Prikupljeni su podaci za profil zajednice, a otvoren 
je i Odsek za lokalni razvoj i privredu. Zvaničnom 
otvaranju prisustvovali su Džejms Štajn, direktor za 

ekonomski razvoj USAID-a i Piter Epštajn, 
direktor USAID-ovog MEGA programa sa 
saradnicima.

Svrha ovog programa je da pomogne gradu 
da ojača kapacitete i da stvori pogodnu 
klimu za privlačenje stranih i domaćih in-
vesticija kako bi bilo otvoreno što više rad-
nih mesta. MEGA programom predviđeno 
je da najvažnije aktivnosti Odseka za lo-
kalni razvoj i privredu budu  usmerene ka 
planiranju i sprovođenju strateškog lokal-
nog ekonomskog razvoja uz  stalni kontakt 
sa potencijalnim investitorima i lokalnom 
poslovnom zajednicom, zatim ažuriranje i 
analiza baza podataka korisnih za podsti-
canje ekonomskog razvoja Valjeva.

ODSEK ZA EKONOMSKI RAZVOJ

Novi put za Istraživačku stanicu Petnica◊

P  osle godina i godina čekanja, napokon će tim Istraživačke 
stanice Petnica i njihovi polaznici,  najtalentovaniji 

mladi ljudi ove zemlje, pristojnim putem dolaziti u ‘’kuću 
nauke’’. U aprilu su konačno završeni radovi započeti prošle 
jeseni, tako da je asfaltiran put od bazena od Istraživačke 
stanice. Radove vrednosti 36 miliona dinara finansiralo je 
JP „Putevi Srbije“, a izvođač radova bilo je Preduzeće za 
puteve „Valjevo“. 

- Ovo je samo prvi korak u realizaciji programa vezanih za 
IS Petnicu, Sportsko-rekreativni centar u Petnici, crkveni 
posed, deo koji pripada kompaniji „Vujić“ i jezero Pocibra-
va, koji će ubuduće podrazumevati mnogo više od izgradnje 
puteva. Čitav kompleks će se tretirati na drugi način, kao 
nešto što je ponos grada Valjeva - rekao je gradonačelnik. 
Zoran Jakovljević prilikom obilaska saobraćajnice.

Prethodnih godina, pogotovo u zimskom periodu, zaposleni 
u IS Petnica i polaznici mnogobrojnih seminara zbog lošeg 
puta teško su stizali do Istraživačke stanice. Direktor Vigor 
Majić kaže da će asfaltiranje olakašati rad ovoj jedinstvenoj 
obrazovnoj ustanovi na Balkanu i da će omogućiti nastavak 
drugih investicija. 

- S obzirom na obim programa i posećenost IS Petnica, dobar 
put i kvalitetan pristup mnogo znače. Ne samo sa aspekta bez-
bednosti, već je to doprinos i petničkoj Crkvi i ovom kraju koji 
je dugo čekao na jednu normalnu i kvalitetnu vezu. Nadamo 
se da će ovo biti trajno, dobro i kvalitetno rešenje i da će 
izdržati probu vremena i izazove drugih radova koje plani-
ramo da izvedemo na ovom prostoru - rekao je Vigor Majić.

NOVI PRISTUP ZA PETNICU
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PARTNERSTVO JAVNOG I 
BIZNIS SEKTORA

Dnevni boravak za decu sa smetnjama u razvoju◊

D  onacijom Rajfajzen banke od 30.000 evra real-
izovane u saradnji sa Ministarstvom rada i soci-

jalne politike, obezbeđena su sredstva za adaptaciju, 
dogradnju i opremanje Dnevnog boravka za decu i mlade 
sa smetnjama u razvoju u Valjevu. Objekat kapaciteta 
30 korisnika treba da bude završen do 1. avgusta ove 
godine.

Govoreći o ekonomskim prilikama u zemlji, koje 
zahtevaju mobilizaciju raspoloživih resursa za zaštitu 
najugroženijih građana, ministar za rad i socijalnu poli-
tiku Rasim Ljajić istakao je da je u okviru „Akcije soli-
darnosti“ do sada posetio preko 60 gradova i opština u 
devet upravnih okruga Srbije. 

- Iz razgovora koje smo do sada obavili, definisana su 
tri prioriteta u ovoj godini, a to su potrebe za dnevnim 
boravcima, narodnom kuhinjom i pomoć u kući za stare 
osobe. Planirali smo da u Srbiji u ovoj godini otvorimo 
24 dnevna boravka, ali to nećemo moći da realizujemo 
zbog nedostatka sredstava. Zahvaljujući Rajfajzen ban-
ci i njenom Humanitarnom fondu, u Valjevu smo to u 
prilici da uradimo - rekao je ministar Ljajić.

Izražavajući zadovoljstvo što Valjevo spada među 
najuspešnije lokalne samouprave u sistemskom plani-
ranju socijalne politike i sprovođenju reforme socijalne 
zaštite, gradonačelnik Valjeva Zoran Jakovljević je na-
glasio da očekuje da će realizacijom ovih usluga u znat-
noj meri biti unapređen kvalitet života dece i mladih sa 
smetnjama u razvoju.

- Usvajanjem strateškog plana kao polazne osnove i 
kvalitetnim projektima kojima su projektni timovi Sa-
veta za integralnu socijalnu politiku konkurisali, Mini-
starstvo za rad i socijalnu politiku sa svojim partnerima 
finansijski je podržalo još dva nova projekta: „Otvoreni 
klub za osobe sa invaliditetom“ i „Dnevni boravak za 

decu i mlade sa smetnjama u razvoju“. Realizacija 
ovih projekata u Valjevu, doprineće da se znatno una-
predi kvalitet života osetljivih grupa građana, najpre 
dece i mladih, ali i osoba sa invaliditetom - ocenio je 
gradonačelnik Jakovljević.

Rajfajzen banka preko svog Humanitarnog fonda „Budi-
mir Boško Kostić“ daje podršku Ministarstvu u razvijanju 

socijalnih usluga shodno potrebama 
građana u uslovima ekonomske nesta-
bilnosti, omogućavajući da se realizuju 
projekti za koje ne bi bilo dovoljno 
budžetskih sredstava. O tome je govo-
rio Oliver Regl, predsednik Izvršnog od-
bora Rajfajzen banke u Srbiji.

- Rajfajzen banka je od početka svog 
poslovanja u Srbiji nastojala da bude 
prepoznata kao partner u domenu 
društvene odgovornosti. Do sada smo 
vrlo uspešno sarađivali sa Ministarstvom 
za rad i socijalnu politiku i učestvovali 
u realizaciji projekata humanitarnog 
karaktera. Po završetku adaptacije i do-

gradnje Dnevnog boravka, smatramo da će deca i mladi 
sa smetnjama u razvoju u Valjevu takvom organizacijom 
života imati veće šanse za kasniju uspešnu socijalizaciju 
– zaključio je Regl.

Inače, ovo je samo jedan od projekata koji grad Valje-
vo realizuje u okviru sprovođenja Strategije socijalne 
zaštite, za koju je samo u ovoj godini iz gradskog 
budžeta izdvojeno 10.300.000 dinara.
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AKTIVNO ZAPOŠLJAVANJE
Otvoren prvi Aktiv centar u Srbiji◊

U   Nacionalnoj službi za zapošljavanje u Valjevu otvo-
ren je „Aktiv centar“, prvi takav u Srbiji. U prostoru 

opremljenom računarima, internetom i TV salom mladi 
Valjevci moći će da dobiju sve aktuelne informacije sa 
tržišta rada, koriste tehničku opremu za pretragu slo-
bodnih poslova putem interneta, skeniraju, kopiraju i 
štampaju konkursnu dokumentaciju.

Otvarajući „Aktiv centar“, gradonačelnik Zoran 
Jakovljević rekao je: 

- Osnovni problem u Valjevu je nezaposlenost i ovo je je-

dan od modela kako da to stanje popravimo i da u ovim 
teškim vremenima povećamo zaposlenost. Grad Valjevo 
je osnovao lokalni Savet za zapošljavanje i trudimo se 

na sve načine da rešimo problem nezaposlenosti. Mladi 
između 15 i 30 godina u ovom projektu imaće priliku da 
dobijaju prave informacije o tržištu rada i da potraže 
pomoć NSZ kako bi što pre došli do posla.

Direktor filijale Nacionalne službe za zapošljavanje 
u Valjevu Dragan Stojanović kaže da će kroz „Aktiv 
centar“ biti prevaziđen pasivan pristup traženju po-
sla koji je izražen kod mlađe populacije, gde, prema 
istraživanjima, 60 odsto mladih čeka posao, a ne traži 
ga.  Stojanović je istakao da na ovaj način NSZ proširuje 

saradnju sa lokalnim institucijama i ustano-
vama.

Tijana Todorović, menadžer Kancelarije za 
razvoj zajednice u Gradskoj upravi Valjevo is-
takla je da je većina od četiri hiljade građana 
koji su učestvovali u anketi u okviru projekta, 
reklo da je najveći problem Valjeva upravo 
nezaposlenost. 

- U pripremama ideja za mikro-projekte pre-
poznato je da je važno utvrđivanje meha-
nizama za traženje posla i unapređenje ka-
paciteta za informisanje o slobodnim radnim 
mestima. Ovaj projekat sadrži oba ova cilja. 
Zbog toga se Savet za razvoj i zaštitu lokalne 
samouprave, koji je birao projekte, oprede-
lio za finansiranje jednog ovakvog projekta.

‘’Aktiv centar’’ finansiraju Švajcarska agen-
cija za saradnju i razvoj i Grad Valjevo, preko 
programa ‘’Podrška jačanju građanskog 

učešća u Srbiji’’ Stalne konferencije gradova i opština. 
Do sada su pokrenuti projekat ‘’Reaktor’’, u okviru ko-
jeg je otvoren Resurs centar za mlade, i Likovna radi-
onica L.U.V.R.•

L.U.V.R.
U ateljeu u podrumu Valjevske gimnazije već par meseci radi 
likovna radionica L.U.V.R. Nastala je kao projekat mladih aka-
demskih slikara iz Valjeva odobren na konkursu za projekte 
posvećene mladima Stalne konferencija gradova i opština, 
Švajcarske agencije za razvoj (SDC) i Grada Valjeva. Svršeni 
studenti likovne akademije u svet štafelaja uvode talen-
tovane mlade ljude, među njima i decu sa posebnim potre-
bama. Suzana Momčilović iz NVO ‘’Naši snovi’’, koja je part-
ner u projektu, istakla je da je L.U.V.R. dragoceno iskustvo 
za uključenje dece sa posebnim potrebama u društveni život, 
za razvoj njihovih umetničkih potencijala koji postoje, ali su 
obično zanemareni, kao i za druženje sa vršnjacima. 

Polaznici će ovladati tehnikama crtanja, tonskog slikanja, 
grafike i slikanja u boji. Projekat će biti završen izložbom svih polaznika.

»
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KAKO SU ME
UKRALI NEMCI

Autobiografski film Miše Radivojevića snima se u Valjevu◊

U    Valjevu će se u junu i julu snimati novi film poznatog 
reditelja Miše Radivojevića ‘’Kako su me ukrali 

Nemci’’. Tim povodom u svečanoj sali Valjevske gim-
nazije potpisan 
je Sporazum o 
saradnji između 
produkcije Tes-
tament filmS iz 
Beograda i Grada 
Valjeva. Spora-
zum su potpisali 
producent Sve-
tozar Cvetković 
i gradonačelnik 
Valjeva Zoran 
Jakovljević. 

Film ‘’Kako su 
me ukrali Nem-
ci’’ u najvećoj 
meri biće sniman 
u Valjevu i okolini, a prva klapa ‘’pašće’’ 4. juna ove go-
dine. Reč je o projektu koji je dobio sredstva na konkur-

su Ministarstva kulture Republike Srbije. Pomoćnik min-
istra kulture Ana Vučetić naglasila je da ovo ministarstvo 
podržava film na različite načine: od razvoja scenarija, 

preko produkcije 
i postprodukcije, 
do međunarodne 
promocije i 
učešća na festi-
valima.

Reditelj Miloš 
Radivojević je 
na konferen-
ciji za novinare 
rekao da je reč o 
autobiografskom 
filmu koji treba 
da pokaže ko-
liko je za njegov 
život bio važan 
uticaj ljudi sa 

kojima je odrastao, a među njima je bio i nemački ko-
mandant u Čačku.

TEŠNJAR - FILMSKI GRAD
Deo Valjeva Tešnjar kao jedna od ret-
kih sačuvanih ambijentalnih celina u 
Srbiji, stara srpska čaršija s kraja 19. 
veka zaštićena kao spomenik kulture, 
veoma je privlačna za filmske kuće. 
Poslednjih godina ovde je snimano više 
igranih filmova i serija, poput ‘’Ivkove 
slave’’ i TV filma ‘’Ono naše što nekad 
bejaše’’. Reditelj Zdravko Šotra izjavio 
je da je ranije znao za Tešnjar, svakako 
bi u njemu snimao i ‘’Zonu Zamfirovu’’. 
Mladi reditelj Petar Stanojlović ovde je  
snimio mnoge kadrove za seriju ‘’Zabo-
ravljeni umovi’’ Radio-televizije Srbije. 
U starom delu Valjeva svojevremeno 
su snimani i delovi ‘’Užičke republike’’ 
i filma ‘’Marš na Drinu’’. Nova gradska 
vlada nedavno je zatvorila saobraćaj 
u Tešnjaru, čvrsto rešena da konačno 
reguliše promet vozila i da u dogledno 
vreme ovaj biser valjevskog nasleđa 
pretvori u turističku atrakciju i filmski 
grad.

»
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BUDUĆI URBANISTI
Poseta studenata Arhitektonskog fakulteta◊

G rupa studenata četvrte i pete godine urbanističkog 
usmerenja Arhitektonskog fakulteta Univerziteta 

u Beogradu, posetila je Valjevo u organizaciji matičnog 
fakulteta i Direkcije za urbanizam, građevinsko zemljište, 
puteve i izgradnju Valjeva. Dobrodošlicu im je poželeo 
njihov kolega Dušan 
Arsenić, član Grad-
skog veća,  zajedno 
sa valjevskim urban-
istima. Govoreći o 
prednostima i ma-
nama arhitekton-
skih i urbanističkih 
rešenja grada Valje-
va, Arsenić je na-
glasio da Valjevo u 
tom pogledu nije 
tipičan srpski grad, 
a da pored toga ima 
„skrivene adute“, 
odnosno  nedovoljno 
iskorišćene kapac-
itete.  

Arhitekta Vlastimir  
Čarnojević iz gradske 
Direkcije za urbanizam, govorio je studentima o lepoti, 
ali i težini profesije koju su izabrali:

- Vi oblikujete prostor u kome živimo, to je velika od-
govornost i obaveza, a kada su u pitanju poslovi od 
javnog interesa, oni su dodatno podložni sudu najšire 
javnosti - rekao je Čarnojević.

Studenti su upoznali 
sa radom gradske Di-
rekcije i Odeljenja 
za urbanizam, sa 
aktuelnim General-
nim planom grada 
Valjeva i Planom de-
taljne regulacije za 
zonu gradskog cen-
tra koji je u izradi. 
Budući urbanisti is-
koristili su priliku da 
saznaju što više kroz 
primere u praksi, da 
čuju iskustva starijih 
kolega i da naprave 
korak dalje u efikas-
nijoj  primeni znan-
ja stečenih kroz 
školovanje. Obišli su 
centar grada i po-

setili Narodni muzej u Valjevu.

PROLEĆE U VALJEVU
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